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Vastgesteld 13 december 1988 

V r a g e n van de leden v a n de C . D . A . - f r a c t i e 

Deze leden was het niet ontgaan dat in het «Vakstudie Nieuws» van 3 
december j . l . (bladzijde 2 9 6 8 en 2969) op een tweetal punten krit iek op 
het wetsvoorstel wordt u i tgeoefend in de Aantekening. Het betreft het 
landbouwfor fa i t en de overgangsregel ing. Deze leden ontv ingen gaarne 
commentaar van de bewindsman op deze kritiek. 

Vragen van de leden van de P.v.d.A.-fractie 

1. Sinds de indiening van het wetsvoorstel is er nog weken lang gedis-
cussieerd over de vraag of de verlaging in verband met tegenval lende 
begrot ingsci j fers niet alsnog beperkt moest bli jven tot 0 ,5% of 1%. Kan 
aangegeven worden wat de argumenten pro en contra waren, die plei t ten 
voor een beperktere ver laging van het a lgemene b.t.w.-tarief? W a t heeft 
uiteindeli jk de doorslag gegeven om geen wi jz ig ingen meer aan te 
brengen in het op 20 oktober 1988 ingediende wetsvoorstel? 

2. Met het voorstel wo rd t vooral (ook) beoogd koopkracht te 
behouden. 

De vraag is, nu de ver laging al op 1 januari a s . moet ingaan, of het 
wel zal lukken de consument van de ver laging te laten prof i teren. Kunnen 
de bewindsl ieden nader ui teenzetten, hoe zij zich voorste l len, dat een en 
ander bereikt wordt? Is het advies «de consument moet zelf aan de bel 
trekken» het enige, dat zij kunnen verstrekken? 

3. Kan aangegeven worden wat de budgettaire gevolgen zijn (in totaal 
en afzonderli jk) in 1989 en 1990 van de volgende recente ( ingediende) 

'Samenstelling: belast ingwetsvoorstel len: 
Chnstiaanse (CDA), (voorzitter), Boorsma • 
(CDA), Van Leeuwen (CDA), Simons (PvdA), 20 604 Wi jz ig ing Vennootschapsbelast ing 
Tjeenk Willink (PvdA), Zoon (PvdA), 20 895 Verlaging algemeen b.t.w.-tarief 
Braakman (VVD), Van Graafeiland (VVD), 2 0 5 0 6 W i i z i q i n q W e t 0 B 
Vis (D66), Barendregt (SGP), De Gaay 0 ~ n o c . . . . . • • . . , , 
Fortman (PPR), Vogt (PSP), Schuurman 2 0 9 2 6 Wi jz ig ing Loonbelast ing 
(RPF), Mw Bolding (CPN), Van der Jagt Diverse nummers : wi jz ig ing tarieven in verband met de voorstel len van 
(GPV) de commissie Oort. 
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Kan voorts met argumenten worden aangegeven waarom de totale 
geplande verlaging van de staatsontvangsten verantwoord is, daarbij in 
aanmerking nemend 

- de huidige en de te verwachten stand van de conjunctuur 
- de economische situatie 
- de omvang van het financieringstekort 
- de stijgende rentelasten 
- stijgende kosten in verband met milieubeheer 
- de behoefte aan betere infrastructuur 
- de verdere vergrijzing van de maatschappij 
- de stijgende omvang van de staatsschuld (hoeveel bedraagt deze 

overigens naar schatting per ultimo 1988, ultimo 1989 en ultimo 1990?) 

4. Is er geen reden, juist nu het goed gaat met de Nederlandse 
economie, om een financiële buffer in te bouwen in de vorm van een 
lager financieringstekort? Zo neen, waarom niet? 

5. Is het niet gewenst wijzigingen in b.t.w.-tarieven te laten ingaan op 
een zodanig tijdstip, dat ondernemers deze adequaat kunnen verwerken? 
Zou het uit dien hoofde niet beter zijn de voorgestelde wijzigingen later 
te doen ingaan dan op 1 januari 1989? Zo neen, waarom niet? Waarom 
zijn de voorstellen overigens niet eerder ingediend, zodat de parlemen-
taire besluitvorming tijdiger had kunnen plaatsvinden? 

6. Kan de berekening worden overgelegd waaruit blijkt, dat de 
meevallers in de belastingen voor circa 50% worden aangewend voor 
verlaging van het financieringstekort en voor circa 50% voor belasting-
verlagingen? 

Het lid van de S.G.P. fractie wenste zich bij deze laatste vraag van de 
leden van de P.v.d. A-fractie aan te sluiten. 

Vragen en opmerkingen van de leden van de V.V.D.-fractie 

Deze leden namen met instemming kennis van de voorgestelde 
verlaging en de argumentatie die in het voorstel is verweven. Wel 
merkten zij op dat het tarief van 18,5% naar hun gevoelen internationaal 
gezien nog steeds te hoog is en het de concurrentiepositie van het 
Nederlandse bedrijfsleven zeer zou bevorderen indien verdere verlaging 
wordt bewerkstelligd. 

De hier aan het woord zijnde leden vroegen het Kabinet wel aandacht 
te besteden aan het moment waarop wijzigingen in de b.t.w.-tarieven in 
wetgeving worden verwerkt. Er wordt met name door het bedrijfsleven 
geklaagd over het feit dat er een onbehoorlijk korte termijn ligt tussen de 
besluitvorming en de ingangsdatum van wetsvoorstellen. Daar het 
Kabinet overleg voert met betrokken partners is het op de hoogte van de 
desbetreffende problemen. Wat is het standpunt van het kabinet en 
welke termijn zou er tussen de parlementaire goedkeuring en de 
ingangsdatum moeten liggen wil men aan de gerechtvaardigde 
verlangens van het bedrijfsleven tegemoet komen? 

Vragen van het lid van de S.G.P.-fractie 

1. In hoeverre wordt door dit wetsvoorstel de stijging van de collec-
tieve lastendruk die zou ontstaan, teruggedraaid? 

2. Is de regering met de minister van Financiën van oordeel dat de 
volledige harmonisatie van de Nederlandse b.t.w.-tarieven in twee 
stappen moet worden bereikt, maar niet vóór 1993? 
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3. Heeft de staatssecretaris inmiddels de toezegging van het Minis-
terie van Economische Zaken dat de ontwikkeling van de koopkracht en 
het prijsindexcijfer als gevolg van dit wetsvoorstel door de Controle-
dienst zal worden nagegaan? 

Algemeen was men van mening dat slechts dan een eindverslag uitge-
bracht zou kunnen worden en daamede een openbare behandeling 
mogelijk zou kunnen worden gemaakt, indien de bewindsman tijdig een 
bevredigend antwoord op de hiervoor gestelde vragen zou geven. 

De voorzitter van de commissie, 
Christiaanse 

De griffier van de commissie, 
Sprey 
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